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Oœwiadczenie skierowane do przewodnicz¹cego Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji Jana Dworaka

Szanowny Panie Ministrze!
Powinnoœci¹ mediów publicznych, a wiêc i Polskiego Radia, jest realizowanie tego, co ustawowo na-

zwano misj¹ publiczn¹. Jako sta³y s³uchacz Programu 3 Polskiego Radia muszê przyznaæ, ¿e Trójka sta-
ra siê wype³niaæ swoje zadania zwi¹zane z t¹ misj¹ na bardzo przyzwoitym poziomie. Poniewa¿
szczególnie interesuje mnie sfera kultury, dostrzegam, jak szeroki wachlarz audycji propaguj¹cych sze-
roko rozumian¹ kulturê ma do zaoferowania swoim s³uchaczom ta stacja. Jednym z najwa¿niejszych,
sta³ych punktów programu, najpe³niej, w moim przekonaniu, zas³uguj¹cym na miano programu misyj-
nego, jest „Magazyn Bardzo Kulturalny” prowadzony przez pani¹ redaktor Barbarê Marcinik. W dosko-
na³ym czasie antenowym przedstawia on nam wydarzenia artystyczne i twórców, o których pewnie nie
dowiedzielibyœmy siê bez zaanga¿owania i pasji pani redaktor. Tak w³aœnie, z takim zaanga¿owaniem
powinno siê wype³niaæ misjê radia publicznego – oczywiœcie pod warunkiem, ¿e przedstawia siê nam
rzeczywiœcie wa¿ne i interesuj¹ce wydarzenia z ¿ycia kulturalnego nie tylko stolicy i wielkich metropolii,
lecz tak¿e tak zwanej prowincji, która przecie¿ nie zawsze jest kulturaln¹ pustyni¹. Wa¿ne i godne uwa-
gi, a wiêc i rozpropagowania przez misyjny „Magazyn Bardzo Kulturalny”, s¹, a mo¿e powinny byæ,
przede wszystkim wysi³ki podejmowane przez twórców i animatorów kultury w „prowincjonalnych”
Kielcach, Bia³ymstoku, Toruniu, a nawet Bi³goraju czy Ustrzykach Górnych. O tym jednak w progra-
mach pani Marcinik nie us³yszymy. S³ucham „Magazynu” w miarê systematycznie od wielu lat i od wie-
lu lat utrwala on w mojej œwiadomoœci przekonanie, ¿e najbardziej kulturalnym miastem w Polsce jest
Sopot, a najwiêkszym mecenasem kultury jest wiceprezydent tego miasta. Doceniam wielk¹ aktywnoœæ
tego miasta na niwie kulturalnej, a jako mieszkaniec prowincji zazdroszczê tego mieszkañcom Sopotu,
ale trudno mi uwierzyæ, ¿e nigdzie indziej nie dzieje siê nic godnego uwagi pani Marcinik. Zdarzaj¹ siê
nieliczne wyj¹tki, które z satysfakcj¹ odnotowujê, jednak na ogó³ s¹ to wydarzenia, o których nawet bez
pomocy pani redaktor wie ca³a Polska.

Moja ocena jest z pewnoœci¹ bardzo subiektywna, ponadto nie mogê powiedzieæ, ¿e s³ucham tej au-
dycji w ka¿d¹ niedzielê. Dlatego te¿ proszê o odpowiedŸ na nastêpuj¹ce pytania.

1. W jakich miastach w ci¹gu ostatniego roku (12 miesiêcy) goœci³ „Magazyn Bardzo Kulturalny”?
2. Dlaczego akurat Sopot sta³ siê w programach pani Marcinik kulturaln¹ stolic¹ Polski?
3. Czy jest mo¿liwe, ¿e w „Magazynie” us³yszymy kiedyœ o „prowincjonalnych” wydarzeniach kultu-

ralnych organizowanych z dala od Warszawy, Wroc³awia, Krakowa, Poznania czy Trójmiasta, a zw³asz-
cza Sopotu?

Z powa¿aniem
Micha³ Wojtczak




